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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi kell a családoknak?" 

Miniszter Úr!

Szimbolikus ennek a kérdésemnek a dátuma: május 15-én, a családok nemzetközi napján fordulok 
önhöz, amely napról az oly igen családbarát kormány elmulasztott megemlékezni. Novák Katalin 
államtitkár ezzel szemben bejelentette, hogy a kormány tájékoztató kampányt indít a 
családvédelminek nevezett akciótervről, amelynek fedezeteként közel 10 milliárd forint áll 
rendelkezésre. 

A Demokratikus Koalíció szerint álszent és visszataszító, hogy annak a programnak az ürügyén, 
amely amúgy is inkább a tehetős családokat védi, mint azokat, amelyeknek az állam védelmére 
igazán szükségük volna, önök csaknem tízmilliárd forintot terveznek elkölteni a kormánypárt 
népszerűsítésére.

Mindeközben pedig nincs pénz azokra az állami szolgáltatásokra és ellátásokra, amire a családok 
jelentős részének nélkülözhetetlen szüksége volna gyermekeik tisztességes fölneveléséhez. 
Gyermekorvosi praxisok állnak üresen még Budapesten is, ezerszám hiányoznak a 
gyermekorvosok, a megmaradtak átlagéletkora 60 év fölött van. A különböző jótékonysági 
szervezetek ételosztásain soha nem látott hosszúságú sorok állnak, de a családi pótlék tíz éve egy 
fillérrel sem emelkedett. Naponta tucatjával lakoltatnak ki akár kisgyerekes családokat is, egy 
kilencgyermekes családot a napokban egy hajléktalanokat hosszú évek óta segítő színésznő által 
kezdeményezett gyűjtés keretében a civilek pénzadományai mentettek meg az utcára kerüléstől, míg
a végső kétségbeesésében a miniszterelnökhöz folyamodó édesanya segélykérő levelére két hónap 
után érkezett válaszlevél csupán „kitartást és további minden jót” kívánt neki. 

Kérdezem ezért miniszter urat:



1. A kormány szerint egy kiskeresetű családban a gyerekek fölneveléséhez a kormány 
nagyszerűségét hirdető, tájékoztatónak hazudott propagandakampányra van-e elsősorban szükség?

2. Csakugyan úgy gondolják-e, hogy egy hajléktalanságtól fenyegetett nagycsalád számára, ahol a 
gyerekekre a szülőktől való elszakítás vár, a jókívánság a megfelelő segítség?

3. A családok nemzetközi napja alkalmából nem tehettek volna-e legalább egy jelképes gesztust, 
ami arra utalt volna, hogy nem csak a jómódú, középosztálybeli, hanem a napi gondokkal küszködő 
családokat is méltóaknak találják a segítségre?

4. Még most sem szégyellik magukat?

Várom megtisztelő válaszát.

Budapest, 2019. május 15.

Varju László

Demokratikus Koalíció
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